
Nr. Programma Fractie blz. Vraag Antwoord

1 Inleiding GL 9 Begroting in één oogopslag: 24 pagina’s?! Waar kunnen  wij 

de totale omvang van de begroting vinden?

De totale omvang van de begroting staat niet gemeld. De totale begrotingsomvang 2014 

bedraagt € 48,85 miljoen.

3 1 GL Wat heeft de berekening  op welke wijze besparingen 

kunnen worden gerealiseerd in gemeenschappelijke 

regelingen en de bestuurlijke structuur opgeleverd,  zoals 

geformuleerd in beslispunt 4 van het amendement op de 

perspectiefnota,  ingediend door de fracties  van ONS en VVD 

tijdens de raadsvergadering van 11 juli 2013?

Dit heeft voor de begroting 2014 nog niets opgeleverd. Wijzigingen en bezuiningen in GR'n 

kunnen pas per ingang van 2015 worden ingevuld. Begrotingen voor 2014 zijn al in juli 2013 

vastgesteld.

4 1 GL 37 Wat omvat het product 024 ‘rechtsbescherming’? Het product Rechtsbescherming omvat de kosten van de Commissie bezwaar en beroep en 

Klachtenbehandeling.

5 5 GL 64 Wat is bedoeld met "Structuurvisie Met de structuurvisie op pagina 64 wordt de groenstructuurvisie bedoeld, zoals vastgesteld 

in 2009 en op onderdelen herzien in 2013.

6 5 GL 66 Herziening verbreed gemeentelijk rioleringsplan: wanneer is 

dit te verwachten?

Deze staat op de termijnkalender voor 16-1-2014 cie WRG en 6-02-2014 Raad

7 5 GL Hoe kan ontmoediging van gratis grofvuil ophalen bijdragen 

aan verhoging percentage nuttige toepassing afval? Wat voor 

voorzieningen worden bedoeld met brengvoorzieningen?

Er zijn geen plannen om te laten betalen voor het ophalen van grofvuil, zolang het 

afvalbrengstation in Wassenaar is gesitueerd. Maar stel dat er wordt gekozen om het halen 

van grofvuil te laten betalen en het wegbrengen gratis te laten zal er minder grofvuil 

worden aangeboden. Hierdoor zal er meer naar het brengstation aan de Hogeboomseweg 

in wassenaar gebracht worden. Daar staan containers voor de verschillende stromen. Hier 

kan men het dan uitsoorteren. Bij het halen van grofvuil gaat al het aangeboden afval in één 

voertuig. 

8a 6 GL Heeft het college de duurzaamheidsmeter toegepast op het 

beleid van de gemeente Voorschoten? Wat was het 

resultaat? 

De duurzaamheidsmeter is nog niet toegepast. Dit staat waarschijnlijk nog dit jaar te 

gebeuren, maar er wordt nog bekeken of dit een meerwaarde heeft. In het jaarplan staat 

namelijk de Milieubarometer gepland. Dit is een prestatiemeter voor de gemeentelijke 

activiteiten. De duurzaamheidsmeter onderzoekt de effecten van 

duurzaamheidsmaatregelen in bredere zin.  Deze monitor kijkt ook naar afvalscheiding, 

duurzame inkoop enz.

8b 6 GL 74 Recreatienota: wat is hier bedoeld? Wat en wanneer is deze  

vastgesteld? 

De begroting richt zich op het jaar 2014. Op pagina 74 leest u de tekst over de recreatienota 

die momenteel in het besluitvormingstraject zit. Conform planning zal op 14 november in 

de commissie WRG de nota (die op gesteld is als uitvoering van een motie) worden 

besproken. De begroting anticipeert hier op een positieve besluitvorming in 2013.

8c 6 GL Hoeveel ambtenaren  specifiek voor het klimaat- en 

duurzaamheidsbeleid  telt eigenlijk de  werkorganisatie 

Duivenvoorde? Hoeveel fte? 

De werkorganisatie telt geen ambtenaren die fulltime die bezig zijn met klimaat en 

duurzaamheidstaken. Binnen de vakdiscipline milieu, waaronder ook het taakveld klimaat & 

duurzaamheid en afval vallen, zijn in de werkorganisatie Duivenvoorde plusminus 4 fte 

beschikbaar.

9 8 GL 91 “Leidse Visie”: wat is hier bedoeld het gaat om: de Economische Agenda Leidse Regio 2020: Kennis & Werk #071. Op 17 

september j.l. heeft hierover een raadsinformatiebijeenkomst plaatsgevonden in Leiden.

10 8 GL 92 Om hoeveel burgers gaat het concreet bij de programma’s 

Tegenprestatie, Schuldhulpverlening en Arbeidsmarkt 

benadering?

Voor 15 mensen zal tegenprestatie geboden worden vanaf de start in 2013 t/m 2014.  In 

2012 waren er 41 aanmeldingen bij schuldhulpverlening. In totaal ontvingen 128 

huishoudens een vorm van schuldhulpverlening via PLANgroep. Op dit moment zijn er 85 

dossiers in behandeling. In 2013 zijn er tot nu toe 36 nieuwe aanmeldingen binnen 

gekomen. Er zijn op dit moment iets meer dossiers in behandeling dan op 31 december 

2012 (85 ten opzichte van 81). Voor wat betreft het aantal klanten in 2014 is de inschatting 

dat het aantal niet erg afwijken van het aantal uit voorgaande jaren. 

Het WerkGeversServicePunt is in eerste instantie een centraal punt waar werkgevers zich 

kunnen melden met vragen. Vanuit het WerkGeversServicePunt zal gekeken worden waarin 

de werkgever ondersteunt kan worden. Uiteindelijk zal door deze nauwe samenwerking 

met de werkgevers het aantal plaatsingen toenemen. De ambitie is om 25% van de 

reguliere uitstroom van klanten via het WerkGeversServicePunt te laten verlopen.  

11 8 GL 93 Idem v.w.b. Inburgering en Bevordering competenties 

volwassenen zonder startkwalificatie?

Burgers die hun inburgering onder de oude voorwaarden nog mogen afmaken in 2014.  Het 

Werkplein Corbulo richt zich op een brede dienstverlening en in het Werkplein zit onder 

meer het Leerwerkloket gevestigd. Het Leerwerkloket ondersteunt mensen die op het 

gebied van scholing niet de juiste competenties hebben. In 2013 (tot en met augustus 2013) 

hebben (voor Leidschendam-Voorburg, Voorschoten en Wassenaar) 94 mensen zich gemeld 

bij het Leerwerkloket.Voor wat betreft inburgering lopen er op dit moment45 mensen 

vanuit Voorschoten bij inburgering. Trajecten zijn aflopend vanaf 2013 kunnen er geen 

nieuwe trajecten meer worden gestart. 

12 9 GL 98 Terugdringen van aantal vroegtijdig schoolverlaters: hoe 

gebeurt dat?

Het terugdringen van het voortijdig schoolverlaten gebeurt door het consequent  

registreren van ongeoorloofde afwezigheid en het melden. Spijbelen is de voorbode van 

uitval. Het verzuimbeleid is ook een speerpunt van het toezicht op de scholen. Verder vindt 

er intensivering van de onderwijstijd en de begeleiding in het eerste jaar, bijvoorbeeld het 

verbeteren van de studie- en beroepskeuze, plaats. Want het hebben van verkeerde 

verwachtingen blijkt nummer 1 oorzaak te zijn om af te haken.

13 9 GL 99 Hoeveel peuters maken gebruik van VVE? In Voorschoten maken 25 kinderen gebruik van VVE

14 9 GL 101 In hoeverre en op welke wijze is uitvoering gegeven aan 

voornemen leerlingen van basisonderwijs kennis te laten 

maken met muziekonderwijs? 

Aan dit voornemen is uitvoering gegeven door de combinatiefunctionaris cultuur. Deze 

functionaris biedt, in samenwerking met o.a. lokale muziek- en cultuurverenigingen,  

muzieklessen aan aan alle basisonderwijsleerlingen. 

15 9 GL 101 Hoeveel combinatiefunctionarissen zijn momenteel 

werkzaam in Voorschoten?  Wat valt in hun takenpakket?

Er zijn 4 combinatiefunctionarissen werkzaam in Voorschoten, in totaal 2,8 FTE.  De 

combinatiefunctionarissen moeten de schakel zijn tussen de gebieden onderwijs, sport en 

cultuur voor de jeugd van 6 jaar t/m 13 jaar. Dit doen zij door contact te leggen met de 

scholen en lokale verenigingen en in overleg en samenwerking een gevarieerd tussen- en 

buitenschools sport-, beweeg- en cultuur aanbod aan te bieden.

16a 10 GL Hoeveel aan bezuiniging heeft het sluiten van The Basement  

opgeleverd tot nu toe? Welke uitgaven zijn niet meer 

gedaan?

€ 31.349,- tot nu toe, aan exploitatie subsidie en huur.
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16b 10 GL Kan WMO-geld worden besteed aan gebouwen waar bv 

buurtwerk of jongerenwerk plaatsvindt?

Wmo gelden worden in de algemene uitkering als zodanig benoemd maar zijn niet 

“geoormerkt” en kunnen daardoor voor andere doeleinden worden aangewend. Sinds de 

invoering van de Wet voorzieningen gehandicapten (1994) die per 2007 is opgegaan in de 

Wmo, worden deze gelden aangewend voor individuele en collectieve Wvg/Wmo 

voorzieningen t.b.v. mensen met een belemmering.  Een andere besteding betekent een 

“trendbreuk” en is door het “open einde” karakter van de voorzieningen een risico. 

17 Weerstand GL 122 Betaling van € 9 miljoen voor boortunnel uit Nuon-reserve 

betekent een structureel gat in de begroting. Klopt onze 

conclusie? 

Ja, de rentelasten van het bedrag van € 9 mln. betekenen een structurele kostenpost.

18 Weerstand GL 123 Wordt er met de provincie Z-H een planschadeovereenkomst 

aangegaan i.v.m. aanleg Rijnlandroute?

Het college heeft in de bestuursovereenkomst RijnlandRoute een groot aantal zaken met de 

provincie Zuid-Holland geregeld. In artikel 11 van de bestuursovereenkomst is geregeld 

dat voor een aantal zaken nog afspraken worden gemaakt. De provincie werkt op dit 

moment aan de uitwerking van het ontwerp van de boortunnel en de rest van het tracé van 

de RijnlandRoute. Wanneer dit ontwerp is uitgewerkt kunnen nadere afspraken worden 

gemaakt over onder andere opstalrecht en de te betalen prijs daarvoor (artikel 11.2.a). Ook 

planschade zal hier onderdeel van uitmaken.

19 Weerstand GL 124  Heeft het college een verzoek om aanvullende uitkering 

(IAU) ingediend?

Een aanvraag IAU voor 2014 kan pas na afloop van dat jaar worden ingediend.  De 

aanvullende uitkering ( IAU)  2014 moet medio juli 2015 zijn ingediend.

20 Weerstand GL Hoe groot schat het college de kans dat Vattenfall in gebreke 

blijft t.a.v. de resterende tranches?

Dit risico wordt eigenlijk als theoretisch beschouwd; er hangt dan ook een 'p.m.'-post aan in 

het overzicht op blz. 123. Hoewel Vattenfall inmiddels tot het inzicht is gekomen dat de 

overnameprijs van Nuon Energy te hoog is geweest, zal zij o.i. niet terugkomen op haar 

eerdere besluit. De kosten om het belang weer tegen nominale prijs van de hand te doen 

zijn nl. hoger.

21 Weerstand GL 126 Jeugdzorg: hoe houdt het college rekening met  mogelijk veel 

hogere kortingen van het Rijk?

Vanuit het principe maximaal beschikbare budgetten zie Kadernota, Door als gemeenten 

vooral te investeren op het versterken van de toeleiding naar en verbindingen tussen zorg 

en welzijn op de eerste twee niveaus, de 0de en 1ste lijn, is winst te halen.

Weerstand GL 126 AWBZ: hoe gaat het college de Rijksbezuinigingen per 1-1-’15 

te lijf?

Vanuit het principe maximaal beschikbare budgetten zie Kadernota, Door als gemeenten 

vooral te investeren op het versterken van de toeleiding naar en verbindingen tussen zorg 

en welzijn op de eerste twee niveaus, de 0de en 1ste lijn, is winst te halen.

Weerstand GL 126 WMO: idem Idem 

22 Kapitaal-goederen GL 133 Hoe staat het met de invoering van energiezuinige (LED) 

openbare verlichting?

Vanaf 01-01-2014 worden alle armaturen, die moeten worden vervangen, in LED 

uitgevoerd.

23 Kapitaal-goederen GL 133 Hoe staat het met de aanbesteding van het circulatiegemaal 

in Noord-Hofland?

Aanbesteding i.c.m. gemaal Vlietwijk en Nassauwijk heeft in 2012 plaats gevonden en in 

2013 is de realisatie van start gegaan. December 2013 zal het project (renovatie 

bouwkundig en electromechanisch van gemaal Nassauwijk, Noord Hofland en Vlietwijk) 

gereed zijn.

24 Kapitaal-goederen GL 134 Wat is de stand van zaken op het gebied van  het 

energiezuiniger maken van de gemeentelijke gebouwen?
In beginsel wordt onderhouden wat in een gebouw zit. Daar waar tegen 

geringe meerkosten een verbetering is te behalen (bijv. LED lampen i.p.v. TL) wordt 

dit uitgevoerd. Er is een reserve duurzaamheid waaruit gemeentelijke projecten uit 

gefinancierd kunnen worden. Op dit moment, is conform de motie, een publicatie in 

Groot Voorschoten gedaan. Vervolgens zal een keuze gemaakt worden uit de 

initiatieven en aan de gemeenteraad worden voorgelegd.

25 Financiering GL 138 Hoe dikwijls is in het afgelopen jaar dwanginvordering van 

gemeentelijke belastingen/heffingen toegepast?

De BSGR is het uitvoeringsorgaan voor het opleggen en invorderen van de meeste 

gemeentelijke belastingen en heffingen. De belastingen en heffingen die nog wel door de 

gemeente worden beheerd worden indien noodzakelijk maandelijks uit handen gegeven 

aan het incasso bureau. De aantallen 20212 m.b.t. dwanginvordering zijn: herinneringen 

1,236, aanmaningen 779, dwangbevelen 419, loonvorderingen 85.

26 Financiering GL 138 Wat is het laatste nieuws over de toelaatbaarheid 

(staatssteun) van de investeringen in het 

Deltaplein/Rabobank project?

In de adviesnota aan de raad over de vaststelling van het bestemmingsplan 

(registratienummer 3166-VS, behandeld tijdens de raadsvergadering van 13 juni) is aan de 

raad gemeld dat voldaan is aan de Europese regels voor staatssteun. 

27 Bedrijfsvoering GL 146 Wanneer wordt de  gedragscode voor politieke ambtsdragers 

door de  raad vastgesteld? . 

Dit wordt nader uitgezocht, het antwoord zal voor de begrotingsbehandeling bekend zijn.

28 Bedrijfsvoering GL 146 Voldoet ambtelijk apparaat momenteel aan eigen normen 

voor tijdig beantwoorden vragen/verzoeken van burgers?

Op dit moment voldoen we nog niet aan de eigen norm. Er is steeds managementinformatie 

beschikbaar om hierop te sturen en er wordt een opschoonactie gedaan omdat blijkt dat 

een deel wel is afgedaan maar niet goed is geregistreerd.

29 Bedrijfsvoering GL 147 Bezwaarschriften: hoeveel zijn er het afgelopen jaar 

geweest? Zijn afdoeningstermijnen gehaald?

Er zijn in 2013 voor Voorschoten tot nu toe 52 bezwaren binnen gekomen. De 

afdoeningstermijnen zijn in 5 van de gevallen niet gehaald.

30 Bedrijfsvoering Gl Is gemeente in afgelopen jaar in gebreke gesteld o.g.v. Wet 

dwangsom en zoja met welk gevolg?

In 2013 heeft de gemeente Voorschoten 14 ingebrekestellingen ontvangen. Feitelijk is er 

tot nu aan één partij de maximale dwangsom uitbetaald. Verdere consequenties zijn nu nog 

bekend.

31 Bedrijfsvoering GL 148 Op welke thema’s richt het onderzoek ex art 213a 

Gemeentewet zich dit jaar?

Voor dit jaar zijn geen 213 a onderzoeken gepland.

32 Grondbeleid GL 163 Nota Grondbeleid: van welke datum? B&W - besluit dd 1-11-2011 en Raadsbesluit d.d. 15-12-2011 (Decos: Zaakdossier: Z - 8378)
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33 Invester-ingen GL 179 Wat houdt investering waterkwaliteit in (€ 35.000)? Waarom 

alleen in 2013?

Zoals in het vastgestelde Beheerplan Water 2012-2015 is opgenomen. De waterkwaliteit in 

Voorschoten is in de huidige situatie in veel watergangen van matige tot slechte kwaliteit. 

Om een verdere achteruitgang voor de toekomst te voorkomen, is het van belang dat 

geïnvesteerd wordt in algemene maatregelen ter verbetering van het watersysteem ten 

behoeve van de kwaliteit. Enerzijds wordt dit gedaan door een voldoende beheer en 

onderhoud uit te voeren. Anderzijds moet dit gedaan worden door te investeren in 

verbeteringen in de watergangen. Deze verbeteringen worden in samenwerking met 

Rijnland, de VVB en de gemeentelijke rioolbeheerders besproken. Een groot aantal zijn op 

korte termijn en eenvoudig uit te voeren. Om dit te bereiken is vanuit de gemeente 

Voorschoten een voorlopig budget nodig van €140.000 over de beheerperiode 2012-2015 

(€35.000 per jaar). Het doel is te komen tot een voldoende kwaliteit en kwantiteit van de 

watersystemen. Dit kan onder andere gemeten worden in parameters zoals 

zuurstofgehalte. Wanneer de financiering voor een maatregel ontoereikend is zal hiervoor 

separaat budget worden aangevraagd via een raadsvoorstel.

34 Invester-ingen GL 179 Wat betekent revisie bomen/nationale Bomenbank? De investering "Revisie bomen najaar 2012/voorjaar 2013 nationale Bomenbank" 

betreft het planten van bomen die gepland stonden voor 2012. Deze werkzaamheden zijn 

dit jaar uitgevoerd.

35 Invester-ingen GL 180 Hoe staat het met de aanleg van het bergbezinkbassin Noord-

Hofland?

Het bergbezinkbassin (BBB) is op grond van de nieuwe aanbestedingswet en tekort aan 

finacniele dekking doorgeschoven naar 2014. In het nieuw te realiseren vGRP 2014-2018 is 

deze opgenomen. Tevens is de vraag of deze investering noodzakelijk is. Het realiseren van 

BBB's is niet meer verplicht en ook in 2014 zal in overleg met het Hoogheemraadschap van 

Rijnland en de visvereniging gekeken worden naar een andere oplossing om de 

waterkwaliteit te verbeteren. De verwachting is dat door deze investering te wijzigen een 

besparing is te realiseren.

1 ONS Wordt profijtbeginsel van 100.000 breder toegepast dan 

alleen het zwembad? Indien dit zo is op welke 

accommodaties nog meer?

Op pag. 21 van de begroting is vermeld dat de bezuiniging van € 100.000 gerealiseerd wordt 

op het zwembad. Op dit moment vindt overleg met Sportfondsen of de bezuiniging kan 

worden behaald door te kijken naar alle bij Sportfondsen in beheer zijnde accommodaties.

2 9 ONS Er is een afrekening met sportfondsen over de periode 2005-

2010. Wat was het resultaat van Sportfondsen in 2011 en 

2012?

Resultaat Sportfondsen 2011: overschot van € 110.730

Resultaat Sportfondsen 2012: overschot van € 176.765

3 9 ONS 1. Het contract met Sportfondsen loopt voor een periode van 

5 jaar.

Klopt

3 9 ONS A. Klopt het dat het huidige contract loopt tot eind 2015? Ja, t/m 31 december 2015.

3 9 ONS B. Wanneer is er sprake van het structureel invullen van de 

taakstelling in samenhang met het einde van het contract? 

Welke financiële ruimte is er binnen dit contract?

Met Sportfondsen Voorschoten B.V. vinden op dit moment gesprekken plaats, om de 

taakstelling van € 175.000 binnen de huidige contractperiode te realiseren.

3 9 ONS C. Is herziening van het contract voor 1 januari noodzakelijk 

om de bezuinigingen te behalen of zijn er andere scenario's 

denkbaar? Zo ja, welke?

Zie antwoord 9 B.

4 ONS De kapitaalslasten nemen "een steeds groter deel van de 

exploitatierekening". Welk percentage van de 

exploitatierekening is dat in de afgelopen en komende jaren.

In de begroting 2013 maken de kapitaallasten 8,5% uit van het begrotingstotaal. Op basis 

van de geraamde investeringen loopt dit op van 10,7% in 2014, 12,3% in 2015, 13,9% in 

2016 tot 14,7% in 2017.

4 ONS 15 Wat is het plafond van de kapitaalslasten ? Met betrekking tot het investeringsplafond wordt aan de raad voorgesteld dat de 

afschrijvingslasten van de investeringen (excl.investeringen afval/riool) jaarlijks met € 

100.000 mogen stijgen. Eind 2017 mag deze afschrijvingscomponent € 1.910.000 bedragen.

4 ONS 21  (punt 3) Als je het investeringsplafond stelt op maximaal 

100.000 euro  cumulatief per jaar, is dat dan voldoende om 

de voordelen te behalen die noodzakelijk zijn?                   

Het instellen van een investeringsplafond is één van de maatregelen om te komen tot een 

meerjarig sluitende begroting. De voordelen van een investeringsplafond zijn substantieel: 

oplopend voordeel tot € 362.000 in 2017.

4 ONS Wat zijn de concrete gevolgen voor het instellen van een 

investeringsplafond?

In de begroting 2014 is een lijst opgenomen van de voorgenomen investeringen (blz 177 

ev). De onderwerpen op deze lijst zullen per investering op nut en noodzaak worden 

beoordeeld. Belangrijk criterium is dat de veiligheid niet in het geding mag komen.

5 5 ONS 71 Chippen afvalcontainers kost 600.000 euro, hoe wordt dit in 

de meerjarenbegroting weggezet?

De minicontainers hebben een afschrijving van 10 jaar. De lasten zullen over deze 10 jaar 

verdeeld worden

6 1 ONS 50 Externe communicatie en voorlichting , staat jaarlijks voor 

1.048.727 euro in de begroting. Hoe is dit bedrag 

opgebouwd, uit welke kosten?

Er zijn kosten geraamd voor representatie (€ 40.000), gemeenteberichten en voorlichting (€ 

56.000) en subsidies (€ 18.000). Het restant van het bedrag bestaat uit interne 

verrekeningen, uren en overhead op basis van de oude organisatie indeling van de 

gemeente Voorschoten.

7 1 ONS Verkiezingen 2014 (pag 50) er worden twee bedragen 

genoemd, tw.: 43.000 en 59.000 euro. Welke is juist en 

waaruit is dit opgebouwd?

Het juiste bedrag is € 59.000. Dit zijn de extra kosten die de gemeente moet maken voor de 

verkiezingen van de Gemeenteraad (maart) en het Europees Parlement (mei).  Kosten per 

verkiezing € 29.500. Deze bestaan uit: Presentiegelden leden stembureau € 5.000. Extra 

inzet eigen personeel: € 8.000, Advertentiekosten: € 1.500, Toezenden stempassen, 

stembiljetten, opzetten stembureaus etc: € 15.000. Het bedrag van € 43.000 geeft het 

incidentele onderdeel van de € 59.000 aan. Het structurele (jaarlijkse) deel van het budget 

betreft ambtelijke uren (2 x € 8.000) die ook nodig zijn in jaren dat er geen verkiezingen zijn 

(voorbereiding ed).

8 5 ONS De gemeente gebruikt nog steeds het middel Roundup als 

onkruidverdelger. In 2015 wordt hiermee gestopt in opdracht 

van de raad. Hoe is dit in de meerjarenbegroting 

meegenomen? En wat zijn de financiële consequenties 

wanneer dit per 2014 al gedaan wordt

Op het moment wordt onderzoek gedaan naar alternatieve bestrijdingsmethoden

 voor onkruid op verhardingen. Waarschijnlijk zal een alternatieve milieuvriendelijke 

methode  kostenverhogend zijn. Het is nog te vroeg om hier concrete financiele cijfers voor 

aan te leveren. Om deze reden is een alternatieve methode van omkruidbestrijding op 

verharding niet meegenomen in de meerjarenbegroting.

1 Inleiding PvdA Kan er nader inzicht worden verstrekt in de 

berekeningswijze voor de onderbouwing van de 

verhoging van de OZB?

Zie hiervoor de bijgevoegde bijlage.
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2 Inleiding PvdA 29 Op blz. 29 staat dat de onbenutte belastingcapaciteit voor 

2014 1,1 miljoen is. Is in dit bedrag rekening gehouden met 

de areaaluitbreiding/extra verhoging OZB?

Nee

3 Inleiding PvdA Hoe worden de toegenomen lasten van 2% extra OZB per 

jaar gecompenseerd na 2014 als de cijfers laten zien dat het 

college de "compenserende" afvalstoffen heffing en het 

rioolrecht eveneens laat stijgen?

In het meerjarenbeeld wordt geen rekening gehouden met compenserende werking op de 

totale lastendruk. De totale lastendruk is al in 2013 verlaagd. De 2% extra in 2013 en 2014 

compenseren deze verlaging.

4 Inleiding PvdA Zijn de cijfers in de tabel op blz. 18 exclusief of inclusief de 

extra OZB-stijgingen i.v.m. de "technische correctie" van de 

jarenlang fout berekende areaaluitbreidingen?

Deze bedragen zijn exclusief de technische correctie. De technische correctie is een 

dekkingsvoorstel en zit daarmee niet in de basiscijferopstellingen.

5 7 PvdA Aangezien de extra extra (dus die bovenop de inflatie en 

bovenop de extra 2%) stijging van de OZB slechts een 

"technische correctie" betreft, is er geen reden aan te nemen 

dat het beleid inzake de lokale lasten erdoor geraakt wordt. 

Hoe wordt deze stijging in de OZB aldus conform beleid 

gecompenseerd door dalingen in andere heffingen? 

Voor de lokaleheffingen niet zijnde OZB, wordt gekeken naar de kostendekkendheid. De 

heffingen dalen als er sprake is van een overdekking op begrote basis eten opzichte van 

voorgaande jaren.

6 7 PvdA Welke belastingen worden verlaagd om de macro lastendruk 

constant te houden?

Zie antwoord bij vr. 3 PvdA

7 7 PvdA Gaarne de cijfermatige onderbouwing van de volgende 

uitspraak om blz. 80: "Verzwaring van de lastendruk voor de 

burger met meer dan de gebruikelijke indexatie is in deze 

collegeperiode niet aan de orde."

De gebruikelijke indexatie van 2% is nu meegenomen in de begroting daarnaast is de plus 2 

% verwerkt naar aanleiding van de in de raad vastgestelde persepectiefnota. Naast deze 4 

procent verhoging is er nu een technische correctie voor een extra 2 % procent opgenomen 

in het dekkingsvoorstel. 

8 7 PvdA Gaarne een cijfermatig overzicht (liefst in tabelvorm) die de 

lastendruk t/m 31-12-2017 bij het aannemen van de nu door 

het college gedane voorstellen (dus inclusief alle door 

gedane voorstellen voor lasten, daarbij behorende 

technische correcties, etc.) 

De verhoging van de lastendruk is weergegeven in  de eerste tabel op pagina 18. Daarbij 

komt nog een verhoging van 2% technische correctie in 2014 t.o.v 2013. In 2015 4% tov 

2013 en in 2016 6% tov 2013 en in 2017 ook 6 % tov 2013. De totale lastendruk kan pas 

worden weergegeven na de vaststelling van de belastingverordeningen.

9 7 PvdA Gaarne aangeven met hoeveel meer dan de "gebruikelijke 

indexatie" de lasten stijgen in de jaren direct volgend op deze 

collegeperiode (2014 t/m 2017), uitgaande van het 

aannemen van alle in deze begroting genoemde voorstellen 

omtrent de lasten, dus inclusief de gebruikelijke stijging van 

de OZB met de inflatie, de "technische correctie" van de OZB 

en de extra 2% OZB-stijging uit de Perspectiefnota en de 

rioolrechten en afvalstoffenheffingen zoals onder andere op 

blz. 18 weergegeven?

zie vraag 8, en het bijgevoegde overzicht van de OZB stijgingen per waarde voorbeelden

10 7 PvdA Op blz. 7 staat in de laatste alinea. “De meerjarenramingen 

zijn in deze begroting niet sluitend”. Wordt met deze zin de 

meerjarenraming bedoeld die materieel niet sluitend is? 

Gedeputeerde Staten verwacht in zijn rol als toezichthouder dat de gemeente een 

materieel sluitende begroting heeft. Dat betekent dat de baten en lasten met elkaar in 

evenwicht zijn. De aard van de baten en lasten speelt bij beoordeling een rol. Baten en 

lasten zijn structureel of incidenteel van aard. Een eenmalige subsidie is bijvoorbeeld 

incidenteel van aard. Een jaarlijkse subsidie is daarentegen structureel. Voor materieel 

begrotingsevenwicht is het nodig dat de structurele lasten worden gedekt door structurele 

baten. De begroting en rekening bevatten daarom een overzicht van incidentele baten en 

lasten.

11 Inleiding PvdA Graag een toelichting geven op de rode cijfers in de tabel op 

blz. 24. Waarom zijn de bedragen in deze tabel in het rood 

aangegeven en waarom zijn alleen deze bedragen dat?

De rode bedragen worden gezien als incidentele uitgaven en tellen niet mee voor de 

berekening van het begrotingssaldo en zijn daarom in het rood weergegeven.

12 Inleiding PvdA Wat is het effect op de uitkomst van de materiële toetsing als 

het begrotingssaldo voor bestemming tot uitgangspunt 

wordt genomen (blz. 23) Waarom is gekozen voor het 

begrotingssaldo na bestemming?

Allereerst een toelichting op het begrip “voor- en na bestemming”. Stortingen en 

onttrekkingen van reserves lopen via de exploitatie en worden verwerkt in de baten en 

lasten. Onttrekkingen zijn een baat voor de exploitatie en stortingen zijn een last voor de 

exploitatie. Zodoende wordt in de begroting een beeld gepresenteerd inclusief 

reservemutaties (saldo na bestemming) en exclusief reservemutaties (saldo voor 

bestemming). Er is gekozen voor saldo na bestemming, omdat dit het uiteindelijke 

begrotingssaldo is. De begroting wordt immers vastgesteld inclusief de mutaties in reserves.

13 Inleiding PvdA Stemt GS in met een niet-sluitend materieel 

begrotingsevenwicht? 

GS stemt niet in met een niet-materieel sluitende jaarschijf 2014.

14 Inleiding PvdA 15 Blz. 15: uit de tabel blijkt dat in 2013 11.3 mln. en voor 2014-

2017 tezamen 31.1mln aan investeringen gepland staan. Is 

bekend hoe groot de boeggolf van de geplande investering 

2013 is?

Eind september staat voor het jaar 2013 nog een bedrag als te investeren open van ca € 6,5 

miljoen.

15 7 PvdA Kan worden aangegeven welke investeringen van de 

jaarschijven 2014-2017 (zie de tabel in bijlage 2) mogelijk zijn 

bij het beperken van de jaarlijkse stijging van het 

afschrijvingsplafond met EUR 100.000 per jaar?

Omdat investeringen niet allemaal dezelfde afschrijvingstermijn hebben, is dat niet exact 

aan te geven. Rekening houdend met een gemiddelde afschrijvingstermijn van 25-30 jaar, 

kan er per jaar ongeveer € 2,5 - € 3,0 miljoen worden geïnvesteerd.

16 7 PvdA Blz. 80 en 116: Kan worden aangegeven wat de stand van 

zaken is inzake het onderzoek naar de kostendekkendheid 

van de leges en hoe e.e.a. in de voorgestelde tarieven is 

verwerkt?

Dit jaar is onderzoek gedaan naar de mate van kostendekkendheid van de leges 

omgevingsvergunningen. Op dit moment vindt de analyse en interpretatie plaats van deze 

feitelijke gegevens. In 2014 zullen voorstellen worden gedaan om de mate van 

kostendekkendheid te verhogen.

17 5 PvdA Inzake chippen afvalcontainers: Wat brengt deze maatregel 

op en kan de raad inzicht krijgen in de beleids- en 

cijfermatige onderbouwingen van dit voornemen waar in 

2014 een investering van 6 ton mee is gemoeid?

Voor de voorgenomen investering in 2014 zal een voorstel aan uw raad worden voorgelegd 

(conform de principes van het investeringsplafond) en zodoende het gevraagde inzicht 

worden gegeven.

18 6 PvdA Inzake het Volkshuisvestingsfonds: Op blz. 183 valt te lezen 

dat de Bestemmingsreesrve Volkshuisvesting de gehele 

periode  t/m 31-12-2018 op EUR 3.018.461 blijft staan. Hoe 

verhoudt dit zich tot de geplande bijdragen aan de Jan 

Evertsenlaan (pm-post) en de Vlietwijk (1,5 miljoen)?

De bestemmingsreserve Volkshuisvesting is geclaimd. Er ligt een claim van 1 miljoen voor 

de starterslening (dit geld is inmiddels uitgegeven, maar revolverend), verder ligt er een 

claim van 1,5 miljoen voor de Vlietwijk en is de laatste 0,5 miljoen geclaimd als pm post, 

voorlopig in ieder geval voor het project Jan Evertsenlaan. Nog niet bekend is hoe hoog de 

bijdrage aan dit project wordt.
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19 7 PvdA Inzake de egelisatiereserve: Op blz. 69 is in het staatje sprake 

van een " toevoeging" egalisatiereserve riolering van 352.000 

euro in 2014 etc. Ambtelijk is bevestigd dat dit een fout is. 

Het moet een onttrekking zijn aan de egalisatiereserve. 

Mogen wij aannemen dat dit geen gevolgen heeft voor het 

begrotingsbeeld?

Deze ambtelijke fout heeft inderdaad geen gevolgen voor het begrotingsbeeld. In de 

berekeningen is wél rekening gehouden met een onttrekking.

20 4 PvdA Inzake verkeer: Op blz. 15 inzake "overig verkeer" EUR 

700.313; dit betreft het Churchillplein en het parkeren bij 

station Voorschoten. Hoe zit de subsidie voor het parkeren 

bij het station en het eventueel vervallen van deze subsidie 

hierin verwerkt? Dit omdat de subsidie als voorwaarde kent 

dat parkeren bij station Vooschoten in 2013 wordt 

verwezenlijkt en dit redelijkerwijs niet meer gaat lukken. 

Welke financiële gevolgen heeft dat en kunnen de 

parkeerplannen rond het station nu nog verwezenlijkt 

worden?

De subsidie voor het stationsgebied is inderdaad verleend onder voorwaarde dat realisatie 

plaatsvindt in 2013. Er gaat een brief uit deze maand met het verzoek om de 

realisatietermijn te verlengen met behoud van de subsidie. Als hierop een positieve reactie 

komt (naar verwachting januari 2014) dan zal een doorstart plaatsvinden t.a.v. het project 

Stationsgebied en zal er op basis van de uitspraken van de raad in het kader van de 

Evaluatie Groenstructuurvisie, het ontwerp worden gemaakt. Als er een afwijkende reactie 

komt op het verlengen van de realisastietermijn van de subsidie, dan is er geen geld voor de 

uitvoering en zal dit worden gemeld aan de gemeenteraad.

21 Paragraaf 2 PvdA Inzake de weerstandscapaciteit:  Is de tekst waarin wordt 

uitgelegd welke maatregelen het college neemt nu de totale 

weerstandcapaciteit onder de vastgestelde minimumnorm 

van 12% uitkomt wellicht weggevallen? Er valt namelijk 

nergens terug te lezen wat het college doet nu het niet aan 

de norm voldoet.

De genoemde 12% geldt als indicator en moet altijd in nauwe samenhang gezien worden 

met de gekwantificeerde risico's. Op dit moment is er voldoende weerstandsvermogen om 

de gekwantificeerde risico's op te vangen.

22 3 PvdA Op blz. 181 valt te lezen dat de dekking van de aanleg van de 

binnentuin uit het budget van Focus kwam. Los van de vraag 

of deze uitgave in overeenstemming is met het doel 

waarvoor de Focus-gelden door de raad zijn gevoteerd--een 

discussie die we bij de jaarrekening 2013 zullen voeren,--

hebben we naar aanleiding hiervan de volgende vraag over 

de nieuwe binnentuin: Wat zijn de meer- of minderkosten 

voor het onderhoud van de nieuwe binnentuin van het 

gemeentehuis ten opzichte van de oude situatie en uit welk 

budget wordt dit gedekt?

Met de herinrichting van de binnentuin is het areaal openbaar groen vergoot. Daarentegen 

is het areaal verharding afgenomen. Deze wijziging in  onderhoudskosten is buget neutraal. 

23 7 PvdA hebben we goed begrepen dat de nieuwe, i.v.m. het 

areaalverhaal extra verhoogde (dan bedoel ik dus die van 2%, 

4% en 6%), lasten niet zijn opgenomen in de rest van de 

begroting en de doorrekeningen? Oftewel: hebben we goed 

begrepen dat de begroting en de de doorrekeningen nog 

gebaseerd zijn op de tarieven zonder deze extra percentages 

erboven op? Graag bevestiging daarvan of, als we het dus 

verkeerd begrepen, uitleg over hoe het daar dan wel mee zit.

Ja, want deze technische correctie is onderdeel van het dekkingsvoorstel.

1 Inleiding VVD Kan het college voorzien in een overzicht van alle 

gerealiseerde taakstellingen sinds 2010, met een 

totaaloverzicht per begrotingsjaar. 

Zie bijlage Taakstellingen 2010-2014 (PDF).

2 7 VVD 7 Sinds 2010 is de areaaluitbreiding niet steeds integraal 

verwerkt in de stijging van de OZB. Om een en ander 

technisch te corrigeren is een stijging van 6% 

noodzakelijk.’Kan het college aangeven waarin de 

areaaluitbreiding niet steeds integraal is verwerkt? Kan het 

college aangeven welk effect de correct heeft op de OZB-

aanslag voor huizen met een waarde van 150.000, 300.000, 

450.000 en 600.000? En hoe verhoudt zich dit per huis/gezin 

tot de daling van de afvalstoffenheffing?

De technische areaal is niet altijdverwerkt in de bepaling van de basis belastingopbrengst 

gecorrigeerd voor het werkelijk aantal WOZ objecten maal het tarief van T-1.  In de bijlag is 

een overzichtopgenomen voor de OZB stijgingen.

3 5 VVD 21 Opheffen budgetten buitenonderhoud scholen:  Vervalt de 

bestaande voorziening ook volledig aan de scholen?

Voor 2014 zijn door de schoolbesturen aanvragen ingediend voor het buitenonderhoud. Als 

deze aanvragen zijn uitgevoerd, bedraagt het saldo van de voorziening per 1 jan 15 € 

345.000. Vooralsnog is geen sprake van een bruidsschatregeling. Vanaf 2015 wordt 

rijksvergoeding rechtstreeks aan de scholenbesturen overgemaakt.

4 VVD 25 Op welke wijze komt de gemeente tot een waardering van de 

materiële vaste activa?

De materiële vaste activa zijn gewaardeerd op historische kostprijs. Dit wordt zo ook 

voorgeschreven door de voorschriften van het Besluit Begroting en Verantwoording. 
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5 4 VVD 25 Welke handelingen leiden tot verschillende veranderingen in 

de voorraden grondexploitaties? Hoeveel hebben wij 

afgeboekt op grondexploitaties sinds 2010 en op welke 

projecten?

Antwoord 2a1: Alle handelingen met financiële consequenties  (alle kosten en baten) leiden 

tot verschillende veranderingen in de voorraden grondexploitaties.

Antwoord 2a2: Meer in relatie tot het afwaarderen (vraag 2b). 

Als voor deze gronden geldt dat de Raad middels een besluit nog geen duidelijkheid heeft 

gegeven over de nadere invulling van de toekomstige bouwlocatie en de daartoe te maken 

kosten, dan geldt dat de boekwaarde van deze grond nooit hoger mag zijn dan de huidige 

marktwaarde. Anders gezegd; de boekwaarde op de grond moet op elk moment 

terugverdiend kunnen worden door de onmiddellijke verkoop van de grond in huidige staat. 

Stel dat de boekwaarde toch hoger is (bijvoorbeeld door waardedaling van de grond of door 

het bijschrijven van plankosten), dan moet het verschil worden afgewaardeerd uit 

gemeentelijke middelen.

Antwoord 2b:

Project:      Afgewaardeerd vanaf 2010

- Locatie Raadhuis-, Prof. Einsteinlaan/  "Goederaad"   € 38.374-

- Centrum MOC/Wagenerf                                                       € 944.957-

- Centrum Churchillplein                                                            € 92.227-

- Stationsgebied                                                                             € 45.340-

- Locatie Leidseweg/Intratuin                                                  € 22.787-

- Starrenburg III                                                                        € 2.529.461-

- Herontwikkeling  Adegeestzaal                                             € 4.288-

- Herontwikkeling Frisozaal                                                       € 2.334-

                                                                                       Totaal   € 3.679.768-

6 VVD 68 Per programma wordt een analyse gedaan op het overzicht 

lasten en baten na mutaties reserve, waar deze mutaties 

soms grote verschillen wegfilteren. Is dit een geaccepteerde 

en risicoloze methode tov een analyse voor mutaties 

reserves?

De analyse na mutaties reserves is de meest zuivere vergelijking, omdat een beschikking 

over een reserve meestal direct gekoppeld is aan daarmee verband houdende uitgaven. Dit 

geeft daarmee ook een beter beeld van de analyse van de verschillen.

7 6 VVD 74 Als maatschappelijk effect van het programma Wonen en 

Leefomgeving wordt samenwerking met recreatiebedrijven 

voor een optimalisering van de recreatieve mogelijkheden 

genoemd. Kan het college hiervan voorbeelden geven? 

Een voorbeeld is de samenwerking die wordt gezocht met de recreatiebedrijven die actief 

zijn op de Vlietlanden. Daardoor hopen we meer recreanten naar Voorschoten te trekken. 

Een ander voorbeeld is de samenwerking met recreatieaanbieders in het gebied van Duin 

Horst & Weide. In eerste instantie is gefocused op de aanleg van de wandelpaden. In de 

tweede helft van 2013 zijn gesprekken gestart met recreatieaanbieders die actief zijn in 

DHW. In 2014 worden deze gesprekken voortgezet.

8 6 VVD 76 Hier wordt gemeld dat het de opgave is de gehele afvalketen 

zodanig vorm te geven dat we voldoen aan de verplichting 

om 60% van ons afval om te vormen tot een grondstof. Is dit 

een wettelijke verplichting? In hoeverre voldoen we hier nu 

aan?  Wat gebeurt er als we ons hier niet aan houden? 

In het landelijke afvalplan is aangegeven dat er gestreefd moet worden naar 60% 

hergebruik. Dit is geen harde verplichting waaraan maatregelen gekoppeld zijn. Op dit 

moment is nog geen scheidingspercentage bekend. Zoals aangegeven in de raadsbrief van 

30 juli 2013 wordt het scheidignspercentage uitgezocht in het kader van de afvalvisie en 

strategie die begin volgend jaar aan de raad wordt voorgelegd.

Indien wij dit niet halen is er vanuit de rijksoverheid geen sanctie aan verbonden.

9 6 VVD 76 Om welke uitvoeringsmaatregelen 

landschapsontwikkelingsplan DH&W gaat het hier, dat plan 

en kosten moet toch nog in detail worden vastgesteld?

Voor 2014 staat de afronding van het Duivenvoords Polderpad gepland (financien zijn rond, 

uitvoering op 21 okt. gestart). Verder twee wandelpaden in Wassenaar en Leidschendam-

Voorburg: er is subiside gevraagd aan Haaglanden en de provincie Zuid-Holland. De eigen 

bijdrage van beide gemeenten is 0. Tot slot staat het uitrollen van een wandelroutenetwerk 

gepland, waarvoor een 100% bijdrage van de provincie is gevraagd.

10 8 VVD 85 In hoeverre is de gemeente verplicht (dezelfde) 

huishoudelijke hulp en scootmobielen te blijven vergoeden 

terwijl daar op termijn zeker 800k euro minder beschikbaar 

voor is, en hoe gaan we dat doen?

Vanaf 2015 ontvangen de gemeenten 40% ( € 650 miljoen) minder budget voor de hulp bij 

het huishouden. Dit betekent dat de Hulp bij het huishouden ingrijpend zal moeten worden 

veranderd om deze budgetreductie op te kunnen vangen. Naast deze wijziging worden er 

per 2015 in de Wmo diverse andere veranderingen doorgevoerd om de bezuiniging en de 

nieuwe taken te kunnen realiseren. In de loop van 2014 zullen hiervoor voorstellen richting 

uw Raad worden gedaan.

De gemeente  zal overigens wel verantwoordelijk blijven voor het verstrekken van 

maatwerkvoorzieningen waar o.a.  de scootmobielen onder vallen.

11 VVD 86 waar komen de bedragen vandaan gemarkeerd als te 

compenseren in exploitatie?

Dit betreft met name de integratie-uitkering Wmo, de scootmobielen en maatschappelijke 

stages. De middelen die hiervoor in de algemene uitkering beschikbaar worden gesteld of 

juist verminderd, worden volgens het bestaande beleid één op één doorvertaald in de 

betreffende budgetten. Zo wordt bijv. de integratie-uitkering Wmo m.i.v. 2016 met 40% 

gekort voor de huishoudelijke hulp. In de laatste alinea op blz. 86 worden de verschillende 

posten genoemd.

12 VVD 87 waar komen de bedragen vandaan tav belastingindexatie met 

2%, is dat algemeen genomen voor alle belastingen tesamen?

De 2% indexatie is vastgelsteld bij de perspectiefnota, als percentage voor de OZB. 

Uitgangspunt voor de andere heffingen zoals riool en afvalstoffen is kostendekkendheid.

13 8 VVD 91 Het college geeft aan dat Voorschoten de vermindering van 

administratieve lasten voor ondernemers continueert op 

basis van een plan van aanpak. Kan het college aangeven 

welke administratieve lasten voor ondernemers reeds zijn 

verminderd? 

Momenteel wordt volop gewerkt aan de verbetering van de dienstverlening aan 

ondernemers. In het begrotingsjaar van 2014 zal dit verder worden gecontinueerd. De 

lastenverlichting die al is gerealiseerd betreft:

1. een vast aanspreekpunt (Bedrijfscontactfunctionarissen) voor ondernemers voor 

algemene vragen en intern stroomlijnen van complexere vragen, waardoor de ondernemer 

niet meer hoeft te 'shoppen';

2. invoering van de bomenlijst, waarmee de noodzaak van een kapvergunning sterk is 

afgenomen;

3. aanscherpen / beter stroomlijnen van het proces 'afhandelen (complexe) 

omgevingsvergunningaanvragen' door betere interne afstemming wordt de ondernemer 

niet meer van kastje naar de muur gestuurd;

4. constructieve gegevens kunnen digitaal aangeleverd worden en niet meer in 4-voud 

geprint;

5. kleine evenementen worden afgehandeld met een melding (voorheen was een 

vergunningaanvraag nodig);

6. de digitale website is ingericht waardoor de ondernemers makkelijker de informatie kan 

vinden die hij nodig heeft.
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14 8 VVD 91 Het college geeft aan in 2014 in samenspraak met 

ondernemers maatregelen te treffen om de leegstand tegen 

te gaan en het winkelgebied in het centrum en Noord-

Hofland verder te versterken. Kan het college hiervan 

concrete voorbeelden geven? 

In Voorschoten valt de leegstand op dit moment mee en ligt deze lager dan in omliggende 

gemeenten en landelijk. Om ook in de toekomst de leegstand in Voorschoten te beperken 

en de winkelgebieden aantrekkelijk te houden hebben wij structureel overleg met het 

centrummanagement en pandeigenaren. Op basis van dit overleg wordt verkend welke 

gezamenlijke afspraken gemaakt kunnen worden. Zodoende kunnen wij de handen 

ineenslaan om gezamenlijk de negatieve gevolgen van de ontwikkelingen in de detailhandel 

te matigen en iets positiefs op gang te brengen.

15 9 VVD 99 Sportverenigingen kunnen subsidie ontvangen als zij extra 

aanbod voor één of meer doelgroepen ontwikkelen. Aan wat 

voor soort aanbod en welke doelgroepen wordt hierbij 

gedacht?

Doelgroepen die bedoeld worden zijn: mensen met een functiebeperking ( specificatie 

hiervan staat beschreven in het subsidieplan ), jongeren 0 - 18 jaar en/of ouderen ( 65+ ).

16 Weerstand VVD 122 Wat betekent het precies dat onze weerstandscapaciteit 

afgezet tegen het begrotingstotaal, 11,4%, onder de 

afgesproken norm ligt? Hoe erg is dat en hoe lang en groot 

mag dat verschil nog zijn? Daarbij wordt de onbenutte 

belastingcapaciteit als onderdeel van de 

weerstandscapaciteit mogelijk negatief beïnvloed omdat 

deze capaciteit afhangt van het percentage OZB dat de 

komende jaren omhoog gaat.

De genoemde 12% geldt als indicator en moet altijd in nauwe samenhang gezien worden 

met de gekwantificeerde risico's. Op dit moment is er voldoende weerstandsvermogen om 

de gekwantificeerde risico's op te vangen.

17 Weerstand VVD 123 risico`s. De VVD-fractie heeft meerdere malen gevraagd om 

een betere uitwerking van de risicoparagraaf. Dit is 

toegezegd, maar lezen wij niet terug in de begroting. Kan de 

wethouder dit toelichten?  Het college constateert dat de 

dekkingsgraad van het weerstandsvermogen voldoende is om 

de geïnventariseerde risico`s af te dekken. Daarin staan nogal 

wat PM-posten opgenomen. Welke toegevoegde waarde 

hebben PM-posten op een inschatting van de financiële 

risico`s en kunnen we het inschatte risico dan nog wel als 

realistisch beschouwen? 

Risicomanagement vormt inderdaad een belangrijk onderdeel van de bedrijfsvoering. De 

risicoparagraaf geeft in principe daarvan een weerspiegeling. Een goede opstart en 

inbedding van een verbeterproces als risicomanagement vergt een goede voorbereiding.                                                                                                                                                 

pm-posten: Op dit moment is veel onduidelijkheid omtrent een aantal landelijke 

ontwikkelingen, die daarom lastig te kwantificeren zijn. Om toch zicht te houden op deze 

risico's zijn deze benoemd. Zodra er meer bekend is, kan dit leiden tot een risicobedrag. Een 

optie is om in het vervolg een buffer bovenop het bedrag aan gekwantificeerde risico's toe 

te voegen, alleen is de bepaling van de hoogte van de buffer wederom subjectief

18 VVD 127 Op termijn wordt de precariobelasting afgeschaft, maar 

daardoor gaat jaarlijks de OZB 1% stijgen ter compensatie: 

komt die stijging bovenop de voorgestelde 

areaaluitbreidingscompensatie (vraag pag. 7) en voor wie 

wordt die 1% stijging of alleen voor diegenen die precario 

betaalden?

Die stijging komt bovenop de voorgestelde compensaties en geldt voor iedereen die een 

ozb aanslag krijgt.

19 VVD 140 Welke gevolgen zal de invoering van het schatkistbankieren 

hebben op de inkomsten van de gemeente? 

Voor Voorschoten zijn de gevolgen van het schatkistbankieren beperkt omdat sprake is van 

een structureel financierings- en liquiditeitstkort. Het onder het schatkistbankieren 

verplicht aanhouden van overtollige middelen tegen een lagere dan marktconforme rente 

bij het agentschap van het ministerie van Financiën heeft daarmee beperkte consequenties.

20 VVD 140 Debiteurenrisico, wat verstaat de gemeente onder dubieuze 

debiteuren?

De post dubieuze debiteuren bestaat uit vorderingen van de gemeente aan een derde 

waarvan het twijfelachtig is of de vordering  nog (volledig) te verhalen is. Dit kan 

bijvoorbeeld komen door een individuele situatie van een derde zoals faillissement.

21 VVD 142 Is de referentiewaarde 2014 ten aanzien van het 

financieringstekort al bekend? En wat heeft dit voor 

gevolgen? Gaan we met ongewijzigd beleid en/of een 

investering in de boortunnel het ambitieniveau halen of 

riskeren we een boete per 2017? Hoe hoog kan zo`n boete 

zijn?

18 oktober jl. zijn de voor 2014 geldende individuele EMU-referentiewaarden bekend 

gemaakt. Voor Voorschoten bedraagt deze € 1.624.000 hetgeen fors lager is dan de voor de 

begroting 2013 geldende € 1.832.000 en de 'eigen' inschatting voor de begroting voor 2014 

van € 1.946.000. Dit komt omdat inmiddels wordt gerekend met een streefwaarde van 

0,32% van het BBP. De overschrijdingen in 2014 en 2015 worden daarmee dus nog € 

322.000 groter. Hierbij wordt opgemerkt dat BZK bij de berekening van de nieuwe waarde is 

uitgegaan van een € 5,6 mln. lager begrotingstotaal. Het verschil zit in de grondexploitaties. 

Bij de beoordeling van de uiteindelijke overschrijdingen wordt het werkelijk gerealiseerde 

jaarrekeningtotaal als uitgangspunt genomen en dus niet de verschillende 

begrotingstotalen.                                                                                                                                     

Een eventuele boete wordt berekend door het werkelijke EMU-saldo af te zetten tegen de 

werkelijke (achteraf gerealiseerde) EMU-referentiewaarde. Als een boete wordt 

gerealiseerd wordt deze eerst gekort op de algemene uitkering en heeft men 2 jaar de tijd 

om de overschrijding weg te werken alvorens men daadwerkelijk dient te betalen. Werkt 

men de overschrijding weg, dan loop je 'alleen' een renteverlies over de korting op de 

algemene uitkering. Is sprake van opvolgende overschrijdingen dan wordt de korting 

volledig in rekening gebracht.

22 Finan VVD 144 Om de investeringen te kunnen herzien is een aanvulling 

gewenst op bijlage 2 om beter te kunnen inschatten hoe 

investeringen (en afschrijvingen) in de verschillende 

boekhoudsystemen zich verhouden tot het meerjarig 

financierings/EMU-saldo

Uitgaande van het investeringsplan vóór het instellen van het investeringsplafond 

overschrijden we het EMU saldo. Dit wordt onderbouwd op pag. 143 van de begroting.

23 Verb.partijen VVD 150 ‘Hieronder vindt u een beschrijving van de partijen waarmee 

Wassenaar zich verbonden heeft’.  Dit zal Voorschoten 

moeten zijn?

Inderdaad is hier abusievelijk Wassenaar vermeld in plaats van Voorschoten.
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